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Van der Voort maakt zich daarnaast ook zorgen 
wat het verschil tussen de CAO hoveniers en de 
CAO golf gaat doen voor de concurrentiekracht 
van de aannemers die in de golfbaansector actief 
zijn. Deze aannemers hanteren zoals bekend 
meestal de CAO hoveniers. Het gevaar bestaat dus 
dat zij in de toekomst fors duurder uit zullen zijn 
dan medewerkers die onder CAO voor de golfbran-
che werken. 
Bram Metselaar is als lid van FNV Bongenoten 
betrokken geweest bij de onderhandelingen tus-
sen de werkgevers en de bonden. Metselaar: “Wij 
hebben een aantal momenten heel scherp onder-
handeld met de NVG. Ook van de VPP had ik toen 
het idee dat zij constructief bezig waren met de 
best denkbare arbeidsomstandigheden voor de 
greenkeepers. Ik heb toen op een bepaald moment 
in de krant moeten lezen dat er daadwerkelijk een 
CAO was afgesloten. Het was duidelijk dat de werk-
gevers haast hadden. Als de CAO hoveniers weer 
geldig zou zijn, zouden voor greenkeepers betere 
voorwaarden zijn gaan gelden.” 

Verschil 
Op zich maakt de CAO golf voor Metselaar geen 
verschil. Zijn werkgever Leisure Golf, die verant-
woordelijk is voor Golfbaan Heidemeer, heeft zich 
al geconformeerd als de CAO hoveniers. Daarbij 
heeft hij ook nog het idee dat specifiek voor 
hoofdgreenkeepers de salarismogelijkheden in de 
CAO golf beter zijn dan in de CAO hoveniers. Wat 
Metselaar zeker op dit moment nog een minpunt 
vindt aan de CAO golf is de onduidelijkheid met 
betrekking tot het pensioen. De CAO golf gaat 

daarin niet verder dan een intentie dat dit verder 
uitgezocht moet worden. 

Van der Voort en Metselaar zijn allebei teleur-
gesteld in is de geringe actiebereidheid van 
de Nederlandse greenkeepers. Metselaar: 
“Greenkeepers voelen zich zo verantwoordelijk 
voor hun baan. Het zou ondenkbaar zijn om de 
baan een week in de steek te laten.” Van der Voort: 
“Ik had soms het idee dat ik de enige was die zich 
druk maakt over goede arbeidsvoorwaarden.” 

Ook Lutz Kressin van FNV Bongenoten is teleur-
gesteld in de gang van zaken. Als onderhandelaar 
namens de FNV heeft hij veel tijd en energie gesto-
ken in een onderhandelingsresultaat en naar het 
zich laat aan zien dus voor niets. Kressin is het met 
dat laatste overigens niet helemaal eens en geeft 
aan dat de FNV blijft bouwen aan een representa-
tie onder de greenkeeper. Kressin: “Vakbondswerk 
is meer dan alleen het afsluiten van een CAO. Het 
gaat ook om het ledenaantal. Wij gaan er als FNV 
voor zorgen dat wij zo sterk onder greenkeepers 
dat de werkgevers niet om ons heen kunnen.”

Vraagtekens 
Net als Metselaar en van der Voort zet Kressin zijn 
vraagtekens bij de VPP. Hij waagt het te betwijfelen 
of deze bond wel leden heeft in de golfbranche. 
Kressin: “Volgens mij kunnen er dat nooit meer 
dan tien of twintig zijn en daar zijn heel weinig 
greenkeepers bij”. De VPP is er volgens Kressin bij 
gehaald toen het voor de werkgevers duidelijk 
was dat ze er met de FNV niet uit konden komen. 

Kressin: “Als bond hoefden wij alleen maar te wach-
ten. De CAO hoveniers zou vanzelf weer van kracht 
worden.” 

De nieuwe CAO golf gaat overigens alleen gelden 
voor banen die lid zijn van de NVG. Banen die geen 
lid zijn kunnen in principe wel de CAO hanteren, 
maar op het moment dat de CAO hoveniers weer 
algemeen verbindend wordt verklaard, is de CAO 
hoveniers weer van kracht. Dat geldt overigens 
niet alleen voor hoveniers, maar ook voor horeca-
personeel. De werkgevers hadden het geluk dat 
zowel de hoveniers CAO als de horeca CAO tijdelijk 
niet algemeen verbindend was. Van de tussenperi-
ode is handig gebruik gemaakt om een eigen CAO 
af te sluiten. Waarschijnlijk wordt de hoveniers CAO 
eind september weer algemeen verbindend ver-
klaard. Voor de horeca CAO geldt een vergelijkbare 
termijn.

Actie
Het is voor Kressin duidelijk dat onder de green-
keepers weinig actiebereidheid bestaat. Hij wijt dat 
in belangrijke mate aan de schaal van de meeste 
golfbanen, waar de afstand van manager naar 
greenkeeper erg klein is. Voor Kressin is het ver-
haal echter nog lang afgelopen. Kressin: “Wij gaan 
zorgen dat de werkgevers niet meer om ons heen 
kunnen.” 

Hole in one voor 
de werkgevers

Toen enige tijd geleden de CAO voor de golfbranche werd bekend gemaakt, kopte dagblad de Telegraaf met de tekst: ‘Hole in one voor de werkgevers’. 

Voor Esther van der Voort is deze tekst een correcte samenvatting van het bereikte onderhandelingsresultaat. Van der Voort: “De werkgevers hebben 

heel slim van een tijdelijke opschorting van de CAO voor de hoveniers gebruik gemaakt om een eigen voordeligere CAO af te sluiten met een vakbond, 

die bij greenkeepers niet bekend was.” Van der Voort: “De werkgevers zijn slim geweest, maar voor mij voelt het een beetje als bestolen. Als greenkee-

pers hadden wij een goede CAO en nu hebben we een CAO, die volgens mij duidelijk slechter is. Ik ken de precieze strekking van de CAO niet, maar 

alleen al in het aantal ATV-dagen zit een gigantisch verschil. Twintig dagen in de CAO hoveniers en zes in de CAO golf. Voor caddymasters en andere 

golfbaanmedewerkers is het een prima stap, maar voor greenkeepers in het een stap terug in de tijd.” 
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